
Protokół Nr XXXIV/10 

z XXXIV sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 27 kwietnia  2010 roku 

 

Dnia 27 kwietnia 2010 roku o godz. 10-tej w Świetlicy w Radomicach odbyła się XXXIV 
sesja Rady Gminy Lipno. 

 

Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 

Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Gminy Lipno – Pan Andrzej Piotr Szychulski, Skarbnik 
Gminy – Pani Adela Wiśniewska, Radca Prawny – Pan Józef Jesionowski, Sekretarz – Pan 
Andrzej Rozen, Kierownik ROR - Pani Anna Kwiatkowska, Kierownik GOPS – Pani Hanna 
Szlągiewicz, Kierownik SAPO – Pan Kazimierz Mątowski, Dyrektor Biblioteki Publicznej 
Gminy Lipno z/s w Radomicach – Pani Danuta Swarcewicz, Księgowa – Pani Magdalena 
Rychwicka. 

Ad. pkt 1 a 

Otwarcia obrad XXXIV sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Lipno – Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich obecnych, jednocześnie 
stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział bierze 14 Radnych, a zatem Rada jest 
władna do podejmowania prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

Ad. pkt 1 b 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
2.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ absolutorium dla Wójta Gminy Lipno za 2009 rok 

• przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Lipno za 2009 rok 
b/ udzielenia pomocy finansowej Miastu Włocławek na utrzymanie Izby Wytrzeźwień we 
Włocławku w 2010 roku, 
c/ zmiany Statutu Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych Gminy Lipno 
d/ zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 rok 
 
3. Składanie interpelacji. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
6. Zakończenie obrad  XXXIV sesji Rady Gminy Lipno.                                       
 

 



Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są  jakieś uwagi, bądź propozycje zmian 
do przedstawionego  porządku obrad.   
 
Wójt Gminy  wnosi o poszerzenie proponowanego porządku obrad w  punkcie podjęcie 
uchwał o dwa projekty, mianowicie: w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Lipnowskiemu na zakup dwóch zestawów komputerowych dla Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Lipnie oraz w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w 
Radomicach i nadania mu Regulaminu Organizacyjnego. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy jeszcze są jakieś propozycje zmian 
proponowanego porządku obrad. Nie było. 
Wobec tego Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie propozycję Pana Wójta o 
poszerzenie proponowanego porządku obrad o dwa projekty uchwał. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli w/w wniosek.   
  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie cały proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
2.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ absolutorium dla Wójta Gminy Lipno za 2009 rok 

• przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Lipno za 2009 rok 
b/ udzielenia pomocy finansowej Miastu Włocławek na utrzymanie Izby Wytrzeźwień we 
Włocławku w 2010 roku, 
c/ zmiany Statutu Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych Gminy Lipno 
d/ zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 rok 
e/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lipnowskiemu na zakup dwóch zestawów 
komputerowych dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Lipnie, 
f/ utworzenia Punktu Przedszkolnego w Radomicach i nadania mu Regulaminu 
Organizacyjnego. 
 
3. Składanie interpelacji. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
6. Zakończenie obrad  XXXIV sesji Rady Gminy Lipno.    
                                    
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli proponowany porządek obrad. 

Ad. pkt 1 c 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- zapoznanie się 
z jego treścią było udostępnione, wobec czego został jednogłośnie przyjęty bez czytania. 

 

 



Ad. pkt 1 d 

Wójt Gminy Pan Andrzej Piotr Szychulski – przedstawił sprawozdanie z działalności od 
czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania do Pana 
Wójta. 

Pytań nie było. 

 
Ad. pkt 2 a 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Lipno za 2009 rok. 
 
Wójt Gminy Lipno Pan Andrzej Szychulski przedstawił sprawozdanie z wykonania 

budżetu Gminy Lipno za 2009 rok ( sprawozdanie w załączeniu). 
 
 
Na obrady XXXIV sesji przybył Radny Strużyński Stanisław – godz. 1045. 
 
 
Pani  Danuta Swarcewicz przedstawiła sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej 
 Gminy Lipno z/s w Radomicach (sprawozdanie w załączeniu). 
 
 
Pani  Magdalena Rychwicka przedstawiła sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury 
Gminy Lipno z/s w Wichowie. ( sprawozdanie w załączeniu). 
 
Następnie Pan Wójt przedstawił Uchwałę Nr 48.2010 Składu Orzekającego Nr 8 RIO w 

Bydgoszczy z dnia 29 marca 2010 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Lipno sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2009 rok ( uchwała w 
załączeniu). 

 
Radny Kalinowski Marek Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił uchwałę 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lipno z dnia 07 kwietnia 2010 roku w sprawie wniosku o 
udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Lipno za 2009 rok ( uchwała w załączeniu). 

 
 
Wójt Gminy przedstawił Uchwałę Nr 87/2010 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 kwietnia 2010 roku w sprawie wyrażenia opinii o 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lipno w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy za 2009 rok.  

 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Lipno za 2009 rok. 
 

 



Radna Grażyna Charyton Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów przedstawiła 
opinię Komisji na temat wykonania budżetu za 2009 rok. Komisji opiniuje pozytywnie 
wykonanie budżetu za 2009 rok i wnioskuje o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 
Lipno z tytułu wykonania budżetu Gminy Lipno za 2009 rok. 

 
Radny Lewandowski Zdzisław zwrócił uwagę na wysokość środków finansowych 

przeznaczonych na opiekę społeczną, na świadczenia rodzinne – tu zdaniem Radnego, 
należy mieć na uwadze ogrom pracy w związku z realizacją tych zadań, a ustawodawca 
obciążył tym samorządy. Będąc przy głosie podkreślił również, że zmniejszyły się, 
procentowo, wydatki budżetu Gminy na oświatę- niewiele, ale jednak. 

 
Przewodniczący Rady Gminy uważa, że skoro przy realizacji tak wielu inwestycji udało się 

zmniejszyć deficyt budżetowy, który był planowany w kwocie ponad 5 mln zł, do kwoty 
ok. 2 mln zł, to oznacza to, że budżet był realizowany  z rozwagą, gospodarnością i 
oszczędnością. 

 
Sołtys Ignackowa Pan Piotr Skonieczny wniósł małe sprostowanie do zestawienia dostaw 

żużlu dla miejscowości Ignackowo, otóż sołectwo otrzymało 30 ton tego materiału, a nie 
60 ton tak jak zapisane jest w zestawieniu. 

Będąc przy głosie odniósł się do pracy Ośrodka Kultury – kwota 333.000 to jest duża kwota, 
ale działalność jest niezauważalna. Z tej kwoty największą pozycję stanowią 
wynagrodzenia pracowników  plus pochodne – 260.000 zł. Na samą działalność, na teren 
całej gminy pozostaje niewielka pula środków. 

 Tam gdzie są szkoły, świetlice ta działalność jest bardziej widoczna, być może dlatego, że są 
większe skupiska. 

Może w przyszłości Radni przemyślą sprawę, ponieważ coraz ładniejsze mamy świetlice, 
bardziej wyposażone, żeby zachęcić młodzież przede wszystkim ale i nie tylko, do 
korzystania z tych świetlic. 

Podkreślił, że Biblioteki sięgnęły po środki zewnętrzne, natomiast Ośrodek Kultury pozyskał 
środki z wynajmu sali, a przecież nie o to chodzi, bo te sale mają spełniać inne zadania. 
Dobrze, że mieszkańcy mogą zorganizować tam wesela, inne przyjęcia, ale jeżeli 
wynajmiemy na takie imprezy, to gdzie maja się podziać w tym czasie dzieci i młodzież. 

Pan Piotr Skonieczny nadmienił, że bardzo się cieszy, że Gmina sięga po środki zewnętrzne, 
jest to zauważalne i sądzi, że z uwagi na ten fakt udaje się realizować coraz więcej 
inwestycji. 

 
Radny Kalinowski Marek uważa, że aby realizować wiele inwestycji na terenie Gminy 

potrzebna jest integracja, mobilizacja społeczeństwa. W tym miejscu podkreślił, że godne 
pochwał jest społeczeństwo Kłokocka, które zmobilizowało się i przy niewielkim wsparciu 
Gminy – na pokrycie dachu, zaangażowało się w budowę świetlicy w Kłokocku.  

 
Radny Górnicki Józef  także uważa, że zrzeszenie się i  aktywność społeczeństwa są bardzo 

potrzebne, aby móc realizować wiele inwestycji na terenie Gminy, które poprawią jakość 
życia mieszkańców. 

 
Pani Andrzejewska Barbara zgadza się z przedmówcami, że bardzo ważne jest to, żeby 

społeczeństwo się zrzeszało i było aktywne. 
Poinformowała, że uczestniczyła w spotkaniu Regionalnego Centrum Ekonomii Społecznej 

w Toruniu, gdzie mówiono, że Powiat Lipnowski jako całość trochę odstaje w tej 

 



aktywności społecznej. Tylko Powiat Lipnowski nie miał swoich kandydatów do działania 
w grupie specjalistów. 

Nadmieniła, że Pan Baranowski z Zajeziorza reprezentujący Stowarzyszenie i sama osobiście 
ze Stowarzyszenia Św. Jadwigi zostali wybrani do tego, żeby tą aktywność społeczną 
rozruszać i przekazywać informacje. 

 
Przewodniczący Rady Gminy przerwał wypowiedź Pani Andrzejewskiej i zwrócił się z 

prośbą, aby te informacje przekazała w punkcie Wolne wnioski i zapytania. Teraz 
proponuje dokończyć sprawę absolutorium. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania czy uwagi w 

omawianym temacie. Pytań i uwag nie było. 
 
Wobec tego Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/170/10 w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Lipno za 2009 rok i poddał go pod 
głosowanie. 

 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 

przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
Wójt Gminy  podziękował Wysokiej Radzie za udzielenie absolutorium. Podkreślił, że to 

dzięki przemyśleniom i rozwadze Szanownej Rady udało się zrealizować bardzo wiele 
ciekawych pomysłów i dzięki temu jest to możliwe, że możemy wykonywać działania, 
które poprawiają jakość życia na terenie naszej Gminy. Jest to zasługą zarówno Szanownej 
Rady, jak również Przewodniczących Rad Sołeckich, a także pracowników Urzędu Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Lipno ogłosił krótką przerwę w obradach ( godz. 1215) 
 
Obrady opuścił Radny Lorenc Janusz. 
 
 
Obrady wznowiono o godz. 1230. 

 

 

Ad. pkt 2 b 
 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Włocławek na utrzymanie Izby 

Wytrzeźwień we Włocławku w 2010 roku. 
 
Radca Prawny projekt tej uchwały dotyczy kwoty 2.000 zł, ale jej wydatkowanie nie może 

się odbyć bez uchwały Rady Gminy, bowiem jest to finansowanie instytucji zewnętrznej. 
Mianowicie, poprzez Miasto Włocławek jako jednostkę samorządu wpłynęło do nas pismo o 

dofinansowanie funkcjonowania Izby Wytrzeźwień we Włocławku. Tak się złożyło w 
naszym terenie, że to głównie Miasto Włocławek ponosi koszty utrzymania osób, które są 
zatrzymane przez Policję i ze względu na stan nietrzeźwości muszą być odwiezione do 
Izby Wytrzeźwień, bo takich możliwości nie ma w Komendzie Powiatowej Policji w 
Lipnie. 

 



I z uwagi na taki stan sprawy przedłożony został projekt uchwały. Po podjęciu tej uchwały 
zostanie spisane porozumienie z Miastem Włocławek, a wykonanie tego będzie należało do 
Pana Wójta.  

 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania czy uwagi w 

omawianym temacie. Pytań i uwag nie było. 
 
Wobec tego Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/171/10 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Włocławek na utrzymanie Izby 
Wytrzeźwień we Włocławku w 2010 roku i poddał go pod głosowanie. 

 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 

przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 

 
Ad. pkt 2 c 

 
Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie zmiany Statutu Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych Gminy 

Lipno. 
 
Radca Prawny  zwrócił się z prośbą do Radnych i Sołtysów, aby z projektu tej uchwały  w § 

4 ust. 2 wykreślić ostatni punkt – Punkt Przedszkolny w Radomicach. Ponadto wyjaśnił, że 
jeżeli chodzi o Statut SAPO, to jest on identyczny jaki obowiązywał do tej pory; jedyna 
różnica jak jest w stosunku do  Statutu z 2001 roku, polega na wymienieniu jednostek jakie 
obsługuje SAPO. Ponieważ ostatnia uchwała dotycząca Statutu SAPO była z 2001 roku, to 
jeszcze było stare nazewnictwo, mięliśmy jednostki szkolne, których już nie ma, a tam były 
wymienione, a pojawiły się nowe, których nie było, np. była Szkoła w Ostrowitem – już jej 
nie ma. 

Druga zmiana dotyczy § 10, gdzie w kategorii osób zatrudnionych i stanowisk 
wymienionych dodaliśmy stanowisko referenci. 

 
Jeżeli chodzi o wykreślenie Punktu Przedszkolnego w Radomicach, to się wiąże z uchwałą w 

sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w Radomicach i nadania mu Regulaminu 
Organizacyjnego. 

Ponieważ Statut SAPO dotyczy jednostki, którą kieruje Pan Mątowski i ona obsługuje 
wszystkie szkoły, ale na dzień dzisiejszy jeszcze nie obsługuje Punktu Przedszkolnego. 
Punkt Przedszkolny funkcjonuje bezpośrednio przy Urzędzie Gminy, chociaż mieści się w 
budynku Szkoły Podstawowej w Radomicach. On docelowo będzie częścią Zespołu Szkół 
w Radomicach, ale póki co nie, dlatego że nie jest finansowany z naszych środków, ale 
głównie z Programu, który w tej chwili jest wdrożony ze środków unijnych.  I dlatego też 
w tym Regulaminie jest, że organem prowadzącym bezpośrednio jest Gmina Lipno, w 
zakresie statutowym- Rada Gminy, w zakresie bieżącego nadzoru i wykonywania organu 
prowadzącego Pan Wójt jako organ wykonawczy Gminy. 

 
Radca Prawny nadmienił, że jak wszyscy wiedzą, od września ubiegłego roku 

zafunkcjonował u nas Punkt Przedszkolny w Radomicach- jedyna placówka wychowania 
przedszkolnego. Przedszkole to zaistniało na podstawie uchwały podjętej przez Radę 
Gminy we wrześniu ub. Roku, kiedy przyjęliśmy do realizacji projekt pn: Pewnym 

 



Krokiem w Przyszłość. Na jego funkcjonowanie został złożony stosowny wniosek, który 
określił reguły jego funkcjonowania, ilości dzieci, kwestie kosztów, obsługi itd. W dniu 
dzisiejszym chcemy potwierdzić zaistnienie tego ośrodka i nadanie mu regulaminu 
organizacyjnego po to, żeby miał formalny dokument regulujący reguły jego 
funkcjonowania, a dzieje się tak dlatego, że w dniu 27 maja 2009 roku Minister Edukacji 
Narodowej wydał Rozporządzenie w sprawie innych form wychowania przedszkolnego, 
warunków tworzenia i organizowania tych form oraz sposobu ich działania. To 
Rozporządzenie nie określa jaką formę ma mieć dokument, który ma określać organizację 
Punktu Przedszkolnego. Praktyki są bardzo różne, ciężko jest skorzystać z doświadczeń 
innych, bo zamysł tego Rozporządzenia był inny, a praktyka i proza życia codziennego 
okazała się nieco inna. 

Regulamin w§ 1określa, że istnieje ten Punkt Przedszkolny w Radomicach i on jest 
zorganizowany i na razie finansowany ze środków Unii Europejskiej w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet IX Rozwój Wykształcenia i kompetencji w 
regionach 9.1. Wyrównanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług 
edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty. Poddziałanie 9.1.1. Zmniejszanie 
nierówności w stopniu upowszechniania edukacji przedszkolnej. Punkt Przedszkolny działa 
na zasadzie ustawy o systemie oświaty oraz tego Rozporządzenia, o którym tu mówimy. 

Następnie w tym Regulaminie są określone cele; wymienione są zadania Punktu 
Przedszkolnego. W Punkcie tym działają trzy organy – Dyrektor ZS w Radomicach, który 
w tym przypadku jest koordynatorem nadzorującym bieżące funkcjonowanie Punktu 
Przedszkolnego; oprócz tego występuje Rada Pedagogiczna i Rada Rodziców i są 
określone kompetencje tych organów. 

Samo prowadzenie Punktu jako całości należy do organu prowadzącego – regulamin 
uchwala Rada Gminy, resztę czynności będzie należało do Pana Wójta m.in. zatrudnianie 
pracowników. Oprócz tego przy Wójcie z uwagi na wdrożenie tego Programu funkcjonuje 
Zespół, który zajmuje się całkowitą obsługą, co do funkcjonowania tego Punktu 
Przedszkolnego, co do składania sprawozdań. Punkt ten stworzony jest na takiej zasadzie, 
że będzie funkcjonował 10 m-cy z przerwą letnią od godz. 630 do 1600. Dzieci 
funkcjonujące w tym Punkcie są to dzieci od 3 do 5 lat, muszą to być dzieci zdrowe, dzieci 
zamieszkałe na terenie Gminy Lipno.  

W Regulaminie tym opisane są również reguły naboru i rekrutacji dzieci, odbywać się ona 
będzie od 1 do 20 maja każdego roku; określone są również Prawa dziecka – są one bardzo 
szeroko opisane; określone są także Prawa rodziców; opisane są obowiązki nauczycieli 
prowadzących zajęcia. 

Jeżeli chodzi o środki finansowe na działalność tego Punktu, to głównie ze środków Unii 
Europejskiej, przy czym dopuszczamy darowizny, sponsorów, ewentualnie Gmina może 
dopłacić. 

Regulamin ten trzeba będzie dostosować do realiów i wymiaru finansowego, chociaż trudno 
określić w jakim czasie. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania czy uwagi w 

omawianym temacie. Pytań i uwag nie było. 
 
 
Wobec tego Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/172/10 w 

sprawie zmiany Statutu Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych Gminy 
Lipno  i poddał go pod głosowanie. 

 

 



Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 
 
 

Ad. pkt 2 d 
 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 rok. 
 
Skarbnik Gminy Pani Adela Wiśniewska omówiła projekt uchwały w sprawie zmian 

budżetu Gminy Lipno na 2010 rok. Zmiany w budżecie Gminy Lipno proponuje się w 
związku z otrzymanymi dotacjami z budżetu Wojewody na: dodatki miesięczne dla 
pracowników socjalnych GOPS-u w kwocie 7.000 zł, zakup pomocy dydaktycznych do 
miejsc zabaw w szkołach w Jastrzębiu i Radomicach  w kwocie 18.000 zł. Ponadto 
proponuje się przeniesienie dochodów miedzy paragrafami w opiece społecznej oraz 
wydatków w ochronie zdrowia i opiece społecznej. 

Proponuje się również zmiany w przychodach i rozchodach zwiększając przychody o 
nadwyżkę z lat ubiegłych na pokrycie deficytu. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania czy uwagi w 

omawianym temacie. Pytań i uwag nie było. 
 
Wobec tego Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/173/10 w 

sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 rok i poddał go pod głosowanie. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 

przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 
 

Ad. pkt 2 e 
 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lipnowskiemu na zakup dwóch 

zestawów komputerowych dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w 
Lipnie. 

Radca Prawny wyjaśnił, że aby można było wydatkować środki finansowe na zewnątrz w 
formie pomocy finansowej jako dotacji celowej, Rada Gminy musi podjąć stosowną 
uchwałę. Jeżeli uchwała zostanie podjęta, wówczas będzie musiało zostać podpisane 
porozumienie pomiędzy  Gminą Lipno, a Starostwem Powiatowym w Lipnie. Chodzi o 
pomoc w kwocie 7.000 zł, która w budżecie Gminy Lipno została zaplanowana na ten cel 
na poprzedniej sesji, ale żeby można było to zrealizować potrzeba jest stosowna uchwała, 
stąd przedłożony projekt uchwały. 

  
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania czy uwagi w 

omawianym temacie. Pytań i uwag nie było. 
 
Wobec tego Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/174/10 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lipnowskiemu na zakup dwóch 

 



zestawów komputerowych dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w 
Lipnie i poddał go pod głosowanie. 

 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 

przyjęli projekt w/w uchwały. 
Ad. pkt 2 f 

 
Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w Radomicach i nadania mu Regulaminu 

Organizacyjnego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że Radca Prawny omówił już ten projekt uchwały 

zwrócił się więc z zapytaniem czy są jakieś pytania czy uwagi w tym temacie.  
Pytań i uwag nie było. 
 
Wobec tego Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XXXIV/175/10 w 

sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w Radomicach i nadania mu Regulaminu 
Organizacyjnego i poddał go pod głosowanie. 

 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 

przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 
 

Ad. pkt 3,4,5 
 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno proponuje połączenie punktów: składanie interpelacji, 
wolne wnioski i zapytania, odpowiedzi na wnioski i zapytania.  

 
Radny Kowalski Jan zasygnalizował, że równiarka gminna pracowała dotychczas na 
głównych drogach; teraz prośba , aby wyprofilować również te drogi mniej ważne. 
Radny zwrócił się również z prośbą o wyczyszczenie rowów w sołectwie Grabiny, rowu 

Kłokock – Ostrowite, strugi od Czarnego do Ostrowitego. 
Będąc przy głosie podziękował Panu Markowi Kiełkowskiemu za zaangażowanie podczas 

odśnieżania, podziękowania za pomoc w odśnieżaniu złożył również Pani Marcinowi 
Politowskiemu z Krzyżówek. 

 
   Pan Wójt wyjaśnił, że w pierwszej kolejności były profilowane te główne drogi, którymi np. 

jeżdżą autobusy szkolne. Teraz przystąpimy do dalszego profilowania dróg na terenie gminy 
– chociaż w tej chwili na kilka dni równiarka będzie wyłączona z prac, ponieważ musi być 
przeprowadzony drobny remont polegający na wymianie lemieszy oraz uszczelniaczy. Będąc 
przy głosie nadmienił, że jest już po przetargu – do dyspozycji mamy 6.000 ton tłucznia 
kamiennego i 5.000 ton kruszywa betonowego. W pierwszej kolejności będziemy 
przekazywać tłuczeń kamienny dla tych sołectw, które zdecydowały środki z funduszu 
sołeckiego przekazać na zakup kamienia. 
 
Jeżeli chodzi o czyszczenie rowów, w pierwszej kolejności usuwamy awarie te główne, 

bardzo uciążliwe, a systematycznie będziemy wykonywać prace polegające na 
czyszczeniu, udrażnianiu rowów korzystając z w dużej mierze z pracowników robót 
publicznych. 

 



 
Radny Strużyński Stanisław zasygnalizował, że na pograniczu sołectw Rumunki 

Głodowskie i Głodowo jest droga, podobno to była droga publiczna. Teraz ktoś kupił tam 
działkę prawdopodobnie łącznie z tą drogą. Z drogi tej korzystali inni mieszkańcy, którzy 
w tej chwili nie mogą z niej korzystać. Prośba o wyjaśnienie tej sprawy. 

 
Kierownik ROR wyjaśniła, że ta droga rzeczywiście była na gruntach prywatnych, z drogi 

tej korzystali mieszkańcy. Sprawę tę wyjaśnialiśmy. Jeżeli nie ma innego dojazdu, to 
mieszkańcy mogą zwrócić się do Sądu z tą sprawą. 

 
Radca Prawny nadmienił, że temat dróg to jest bardzo poważna sprawa, generalnie problem 

jest ze wszystkimi drogami co do ich szerokości  i takich dróg i takich nacisków na nas jest 
bardzo wiele. Problem głównie występuje z drogami wokół Miasta Lipna, gdzie jest wielu 
nabywców nieruchomości. 

 
Radna Charyton Grażyna zwraca się z prośbą o naprawę drogi w Popowie koło Pana 

Marczewskiego – wiosną każdego roku tam nie da się przejechać. Prośba o jakiś gruz na tą 
drogę, aby ją utwardzić. 

Będąc przy głosie nadmieniła, że dla Popowa były planowane 4 lampy w stronę, gdzie 
powstaje nowe osiedle, zwróciła się z zapytaniem czy jest szansa, że będzie założone w 
tym roku. 

 
Radny Lesiński Mirosław prosi o pamięć w sprawie dróg o sołectwach Jankowo i 

Trzebiegoszcz. 
 
Pani Barbara Andrzejewska  bardzo się cieszy, że słyszy głosy Radnych o wspieraniu 

aktywności lokalnych społeczności, chciałaby, żeby to nie były tylko słowa, a konkretne 
działania. 

Będąc przy głosie dodała, że Regionalne Centrum Aktywności Społecznej zachęca 
wszystkich do współpracy i zdaniem Pani Andrzejewskiej warto,, żebyśmy z tego 
korzystali. Możemy rozwiązywać problemy, które u nas się pojawiają, wykorzystując 
doświadczenia innych gmin, powiatów.  

Zwróciła się z prośbą do Pana Wójta o wskazanie osoby, która w Urzędzie Gminy zajmuje 
się tymi sprawami i z którą można się kontaktować. 

 
 
Pan Wójt nadmienił, że tą osobą, która zajmuje się współpracą z organizacjami 

pozarządowymi jest Pan Sekretarz. 
Ponadto dodał, że w tej chwili bardzo aktywna jest Lokalna Grupa Działania, zachęca, 

organizuje różne działania, aby pobudzić aktywność społeczną. 
Nadmienił również, że niektóre organizacje zwracały się do Urzędu z prośbą o pomoc i my 

nigdy nie uciekamy przed takimi działaniami, w miarę naszych możliwości wspieramy je. 
Zdaniem Pana Wójta jest wiele Stowarzyszeń, które nie mając własnego lokum organizuje 

bardzo wiele imprez, spotkań w zakresie kulturalno – oświatowym, korzystając z 
budynków należących do innych instytucji. Pan Wójt podkreślił, że my bardzo chętnie 
udostępnimy nasze świetlice, biblioteki, remizy, szkoły, aby można było organizować 
różnego rodzaju działania, tylko muszą być takie inicjatywy, takie propozycje. 

 

 



Pani Barbara Andrzejewska nadmieniła, że Stowarzyszeniu, które reprezentuje potrzebny 
jest budynek i bardzo prosi o budynek po byłej szkole w Ryszewku, który w tej chwili jest 
pustostanem. 

 
Pan Wójt  jeszcze raz podkreślił, że jest wiele Stowarzyszeń, które nie mają własnego 

lokum, a prowadzą wiele działań w zakresie kulturalno – oświatowym. Urząd Gminy jest 
otwarty na współpracę z tymi Stowarzyszeniami i bardzo chętnie udostępnimy nasze 
świetlice, remizy na taką działalność, oczywiście po wcześniejszym uzgodnieniu z nami. 

 
Kierownik GOPS  nadmieniła, że aby móc przystępować do programów, trzeba najpierw 

przedstawić diagnozę, potrzeby społeczeństwa. Trzeba również do tego się przygotować, 
bardzo ważne jest rozliczenie finansowe zadania, a także pozyskanie osób chętnych do 
korzystania z programów, do uczestnictwa w nich. 

GOPS organizuje w tym roku kurs prawa jazdy kat. B i kat. C dla łącznie 30 osób. Na terenie 
Gminy jest 300 rodzin korzystających z pomocy ośrodka, a jest problem, żeby znaleźć 
grupę 30 osób chętnych do wzięcia udziału w tym programie. 

Ponadto jest wiele różnych problemów, które pojawiają się przy organizowaniu takich 
programów. 

Kierownik GOPS podkreśliła, że musi być sztab ludzi, fachowców, którzy wesprą dany 
program. 

 
Sołtys z Ignackowa zdaniem Pana Sołtysa, Pani Kierownik GOPS przedstawiła takie wije, 

że nic tylko uciekać. 
Pan Sołtys twierdzi, że  trzeba tylko chęci, żeby coś zrobić i nie można przeszkadzać innym 

w tych działaniach, a wspierać ich. Zdaniem Pana Sołtysa na terenie Gminy Lipno przez 
wiele lat każdą aktywność społeczną niszczyło się. 

 
Pani Sołtys z Ostrowitka - dziękuje bardzo za autobus szkolny.  
 
Sołtys z Ostrowitego  zwrócił się z prośbą o pomoc w rozwiązaniu sprawy budynku po byłej 

szkole w Ostrowitem, zdaniem Pana Sołtysa budynek ten zagraża bezpieczeństwu, może 
wydarzyć się tam nieszczęście. Być może działaniami urzędniczymi uda się 
wyegzekwować coś w tej sprawie od właściciela tej nieruchomości. 

Prosi także o tablicę informacyjną dla Ostrowitego. 
 
Sołtys z Brzeźna podkreślił, że Stowarzyszenie Sołtysów działa i 26 czerwca br. 

organizowana jest „Sołtysiada”, na którą bardzo serdecznie wszystkich zaprasza. 
Natomiast 27 czerwca br. odbędą się badania mammograficzne dla pań w wieku 49-69 z 

terenu Powiatu Lipnowskiego 
 
 

Ad.pkt 6 
 
 
Wobec wyczerpania tematu, na tym obrady XXXIV sesji zakończono. Przewodniczący Rady 
Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. ( godz. 1430) 

Protokolant                                                                                                 Przewodniczący Rady GminyLipno  

Żaneta Wołkowicz                                                                                                Bohdan Nowak 

 


